
Svalbard is an archipelago situated between Norway and the North Pole, Barents sea and Arctic Ocean with a total superficy of 62 000 km² (like 10% of France). Most of it is covered by glacier, about 60% of the total area, and mountain, plateau. The highest point reaches an altitude of 1700 m.

This territory is international, however, a Norwegian governor control it.

Svalbard est un archipel situé entre la frontière russo-norvégienne, et le pole nord, entre la mer de Barents et l’océan arctique. Ca superficie est équivalente à 10% de la France. Elle est recouverte à 60% par des glaciers. Le reste ce compose de montagne et plateau n’excédant pas 1700 m d’altitude.

Ce territoire est considéré comme zone international, mais est souveraineté du royaume de norvège, sous l’autorité du gouverneur de Svalbard
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The main island is called Spitsbergen, where most of the human activity is located. Many communities, very small are spread on this island. The biggest is Longyearbyen, Norwegian, with 2000 inhabitants for the full year. Before, it was a mine city mainly for coal. Nowadays, scientific research (UNIS University) and tourism pull almost all the economic activity. 

Then, there is a Russian community as well, called Barentsburg, 50km south to Longyearbyen.

L’ile principale s’appel Spitzberg, là où la plupart des activités humaine se situes. Il y a plusieurs communautés, dont Longyearbyen, qui est la plus grosse, environ 2000 habitant à l’année. Ces principales ressources sont la recherche scientifique (Université UNIS) et le tourisme.
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The climate is a kind of desert, and not so cold compare to the latitude: -20° in winter and 0 up to 10 in summer. Of course the winter is completely dark and the summer bright.


Some animal live there all the year, like the polar bear, polar fox, caribou (renne), walrus, seal…


Le climat est plutôt désertique, et surtout pas très froid par rapport a la latitude. -20° en hiver et 0 à 10 en été. Bien entendu, l’hiver est dominé par la longue nuit polaire, et l’été par le soleil de minuit.


Plusieurs espèces animales peuplent l’ile, comme les ours polaire, le renard des neiges, les rennes (que l’on peu voir en plein milieu du village), des morses, et des phoques…

